
 Protokół Nr LVIII/2023
z sesji Rady Miejskiej w Ziębicach,

która odbyła się dnia 24 maja 2023 r.,
 w Sali Konferencyjnej Ratusza Miejskiego

Godzina rozpoczęcia: 13:11

Godzina zakończenia: 14:34

Obecni radni: 11

Nieobecni radni: 4  (M. Kuriata, J. Koprowski, J. Sobol, W. Sala)

W sesji uczestniczyli:

- Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz,

- Zastępca Burmistrza M. Wołczyk,

- Skarbnik Gminy M. Grzesik, 

- Radca Prawny M. Pływacz,

- Sołtysi

 

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Agata  Sobków  otworzyła  obrady  LVIII  sesji  Rady  Miejskiej

w Ziębicach i przywitała wszystkich przybyłych Radnych oraz gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Stwierdzono, że w sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania

prawomocnych decyzji i uchwał.

3. Przyjecie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków powiedziała,  że  wszyscy radni  otrzymali  porządek

obrad i zapoznali się z nim oraz spytała czy ktoś z obecnych wnosi uwagi lub zmiany.

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z LVII Sesji Rady Miejskiej. 

5.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  środków  finansowych  przeznaczonych  na  pomoc



zdrowotną dla nauczycieli w 2023 r., rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy

oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy wygaszenia mandatu Radnego. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Ząbkowickiego określonej jako działka nr

249/14, obręb 0002 Wschód, Ziębice- Miasto.

8.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej nr 3210D (byłej

drogi wojewódzkiej nr 395) na odcinku Ziębice – Biernacice”.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla obszaru Parku Kulturowego Opactwo Cystersów Henrykowie.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VI-27/89 z dnia 22 maja 1989

roku.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok.

12. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

13. Informacja Przewodniczącej Rady.

14. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków zapytała czy ktoś wnosi uwagi lub zmiany. 

Burmistrz Ziębic złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał ws.: 

* zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice,

*  wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice darowizny nieruchomości  stanowiącej

własność Skarbu Państwa określonej jako działka nr 751, obręb 0001 Zachód, Ziębice – Miasto. 

→ Wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  ws.  zmiany w Wieloletniej  Prognozie

Finansowej Gminy Ziębice.

 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  11  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

→ Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały ws. wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz

Gminy Ziębice darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa określonej  jako

działka nr 751, obręb 0001 Zachód, Ziębice – Miasto.



Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  11  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków przedstawiła porządek po zmianach.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  11  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła zmieniony porządek obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LVII Sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  powiedziała,  że  wszyscy  Radni  otrzymali  projekt

protokołu  i  mieli  czas  na  zapoznanie  się  z  nim.  Przewodnicząca  poinformowała,  że  nikt

z Radnych nie wniósł uwag i zarządziła głosowanie.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  11  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół.

5.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  środków  finansowych  przeznaczonych  na  pomoc

zdrowotną dla nauczycieli w 2023 r., rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy

oraz warunków i sposobu ich przyznawania. 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza M. Wołczyk. 

Komisja  Oświaty,  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną  o  projekcie

uchwały.

13:20- przybył Radny J. Sobol

Obecni radni: 12

Nieobecni radni: 3  (M. Kuriata, J. Koprowski, W. Sala)

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  543/VIII/2023  ws.  środków

finansowych  przeznaczonych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  w  2023  r.,  rodzajów

świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich przyznawania.

Głosu nie oddał Radny J. Sobol.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków powiedziała, że projekt jest zainicjowany przez grupę



10 Radnych jako odpowiedź na wezwanie Rady Miejskiej przez Wojewodę do wygaszenia mandatu

Radnego W. Ochał. 

Projekt uchwały przedstawił Radny W. Lach. 

 

13:26 – przybył p. Paweł Pach autor mpzp

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  dodała,  że  dwukrotnie  prowadziła  postępowanie

wyjaśniające  ws.  złamania  zakazu  określonego  w  przepisach  przez  Radnego.  Omówiła  całą

przeprowadzoną procedurę.

Radny W. Ochał powiedział: jak państwo wiedzą i po analizie dokumentów przez Przewodniczącą

i Radcę Prawnego nie złamałem przepisu wskazanego przez Wojewodę, nie złamałem przepisów

prawa, co oświadcza mój szef, Dyrektor Ziębickiego Centrum Kultury, że nie pełnię obowiązków

dyrektora  Ziębickiego  Centrum  Kultury  ani  jego  zastępcy,  jak  i  również  w  rozstrzygnięciu

Wojewody z 28 czerwca 2021 roku i to jest cytat „Wojewoda Dolnośląski, nie znalazł podstaw do

przyjęcia,  że  doszło  do  naruszenia  tego  zakazu”,  a  tak  jak  tutaj  już  zostało  wspomniane

wielokrotnie,  nic  od  tamtego  rozstrzygnięcia  nie  zmieniło  się  w  stosunku  co  do  mojej  pracy

w Ziębickim Centrum Kultury.

Radny J. Sobol zapytał Radcy Prawnego jaki będzie skutek prawny, gdy Rada podejmie tę uchwałę

- w stosunku do Wojewody?

Radca  Prawny  M.  Pływacz  odpowiedział,  że  jedynie  co  przewidują  przepisy  to  wydanie

zarządzenia nadzorczego w tej sprawie i ewentualnie nie uznanie tej uchwały, a  także wydanie

zarządzenia nadzorczego o wygaszeniu mandatu.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 12 radnych 7 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” i przy 3

głosach  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  544/VIII/2023  ws.  odmowy  wygaszenia

mandatu radnego.

Głosu nie oddali Radni: W. Ochał i M. Jaźwiec.

Radny  W.  Ochał  powiedział:  ja  tylko  chciałbym  podziękować  wszystkim  radnym,  odważnym

radnym, którzy kierują się zasadami i honorem. Dziękuję bardzo.



7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Ząbkowickiego określonej jako działka nr

249/14, obręb 0002 Wschód, Ziębice- Miasto.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 545/VIII/2023 ws. wyrażenia

zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice darowizny nieruchomości stanowiącej własność

Powiatu  Ząbkowickiego  określonej  jako  działka  nr  249/14,  obręb  0002  Wschód,  Ziębice-

Miasto.

8.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej nr 3210D (byłej

drogi wojewódzkiej nr 395) na odcinku Ziębice – Biernacice”.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Radny W.  Iskra  zwrócił  uwagę,  że  nie  do  końca  jest  to  finansowane  50:50,  ponieważ  Powiat

przeznacza w ramach swojej części dotacje od DSDiK. 

Radny W. Ochał poprosił o przybliżenie zakresu prac.

Burmistrz odpowiedział,  że jest  to najbardziej  skomplikowany odcinek, dlatego taki kosztowny,

ponieważ oprócz przebudowy nawierzchni, będą chodniki, oświetlenie uliczne i budowa kanalizacji

deszczowej. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 546/VIII/2023 ws. udzielenia

pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ząbkowickiego  na  realizację  zadania  pod  nazwą

„Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  3210D  (byłej  drogi  wojewódzkiej  nr  395)  na  odcinku

Ziębice – Biernacice”.



9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla obszaru Parku Kulturowego Opactwo Cystersów Henrykowie.

Projekt uchwały przedstawił p. P. Pach. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 547/VIII/2023 ws. uchwalenia

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  Parku  Kulturowego

Opactwo Cystersów Henrykowie.

14:01 – sesję opuścił p. Paweł Pach

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VI-27/89 z dnia 22 maja 1989

roku.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  11  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła uchwałę nr 548/VIII/2023 ws. uchylenia Uchwały

nr VI-27/89 z dnia 22 maja 1989 roku.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 549/VIII/2023 ws. wprowadzenia

zmian w budżecie na 2023 rok.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Ziębice. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”



i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  550/VIII/2023  ws.  zmiany

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa określonej jako działka nr 751,

obręb 0001 Zachód, Ziębice – Miasto.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  12  radnych  12  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 551/VIII/2023 ws. wyrażenia

zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Ziębice darowizny nieruchomości stanowiącej własność

Skarbu Państwa określonej jako działka nr 751, obręb 0001 Zachód, Ziębice – Miasto.

14. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Burmistrz omówił najważniejsze informacje. 

Radny  W.  Ochał  zapytał  o  więcej  informacji  ws.  złożonego  wniosku  do  Centrum  Unijnych

Projektów Transportowych na zakup trzech autobusów do transportu gminnego.

Burmistrz  powiedział,  że  niestety  nie  udało  się  wyłonić  dostawcy  autobusu  w  postępowaniu

leasingowym i dlatego zrodził się pomysł utworzenia gminnej komunikacji autobusowej. Pomysł

zakłada nie tylko transport na dowozy do szkół, ale również dla mieszkańców gminy. Teraz pojawił

się nabór do programu rządowego i tu złożono wniosek na zakup 3 autobusów zasilanych Dieslem.

Zastępca Burmistrza M. Wołczyk dodała,  że całkowity koszt projektu to jest  4 226 000 brutto.

Założono zakup 3 autobusów nisko-emisyjnych Midi. Wniosek został złożony 17 maja do Centrum

Unijnych  Projektów  Transportowych.  To  jest  jedyna  możliwość,  gdzie  gmina  może  starać  się

jeszcze o autobus. Urząd pracuje nad analizą ewentualnej Ziębickiej  Komunikacji Autobusowej.

W planach jest styczeń 2024, trwają prace nad ustaleniem tras przebiegu i ilości linii, nad kosztami.

Zastępca Burmistrza dodała, że poziom dofinansowania wynosi 90%. 



15. Informacja Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  A. Sobków poinformowała o podjętych działaniach w przerwie

między sesjami. 

16. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

Radny W. Ochał zapytał o zamknięcie przedszkoli w okresie wakacyjnym.

Burmistrz  odpowiedział,  że  należy  zorganizować  pracę  przedszkoli  tak,  aby  umożliwić

pracownikom skorzystanie z urlopu. W pierwszym miesiącu pracuje przedszkole na Orlej Polanie,

natomiast w drugim miesiącu przedszkole miejskie na ulicy Klasztornej. Szczegółowe informacje

znajdują się w zarządzeniu. 

Radny W. Ochał, na prośbę dyrektora Ziębickiego Centrum Kultury Mateusza Geronia, przekazał

zaproszenie na Dni Ziębic 2023, które odbędą się w dniach 2, 3, 4 czerwca na Stadionie Miejskim

w Ziębicach. Szczegółowe informacje dostępne są na stronie internetowej.

Radny J. Przyszlakiewicz zapytał kiedy będzie otwarcie drogi w Henrykowie. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  od  kierownika  budowy  wiadomo,  że  jeżeli  tylko  pojawi  się

oznakowanie, będzie można ten ruch przywrócić. Dodał, że tak nieoficjalnie będzie to w ciągu 2-3

tygodni.

17. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków złożyła świąteczne życzenia i zamknęła obrady LVIII

Sesji Rady Miejskiej w Ziębicach.

Na tym protokół zakończono.

Nagranie audio stanowi integralną część protokołu.

Głosowania imienne stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej: Agata Sobków                                ...……………………….

Protokolant: Monika Mikosz                                                              ……..……………………


